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P R O T O K Ó Ł   Nr II/06 
 

z sesji rady Gminy Mokrsko odbytej w dniu 4 grudnia 2006 roku w sali konferencyjnej 
Urzędu Gminy pod przewodnictwem pani Sabiny Sokół Przewodniczącej Rady Gminy 
 
 
Ustalona liczba radnych  - 15 
Faktyczna liczba radnych - 15 
Liczba radnych obecnych na sesji - 15 
 
 
Radni Rady Gminy obecni na sesji: 
1.Braliński Zbigniew 
2.Dudek Czesław  
3.Gładysz Irena 
4.Grześlak GraŜyna 
5.Juszczak Jan 
6.Kmiecik Jan 
7.Majtyka Grzegorz 
8.Mielczarek Marek 
9.Pisniak Arkadiusz 
10.Podyma Zbigniew 
11.Rzepka Stanisław 
12.Słowik Zdzisław 
13.Sokół Sabina 
14.Strózik Teresa 
15.Szaniec Wojciech 
 
Ponadto w posiedzeniu udział wzięli : 
1.Tomasz Kącki  -Wójt Gminy 
2.Urbaniak Wacław   – Sekretarz Gminy 
3.Nagła Renata - Skarbnik Gminy 
4.Smolnik Edward - sołtys sołectwa Jasna Góra 
5.Ciura ElŜbieta  - sołtys sołectwa Mątewki 
6.Kowalski Józef - sołtys sołectwa Chotów 
7.Cichos Jerzy  - sołtys sołectwa Komorniki 
8.Braliński Stanisław - sołtys sołectwa Motyl 
9.Kucharski Józef - sołtys sołectwa Krzyworzeka II 
10.Komor Danuta - sołtys sołectwa Mokrsko II 
 
Ogółem w obradach sesji udział  wzięło 25 osób. 
 

 
Porządek obrad sesji: 

 
1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 
2.Ustalenie porządku obrad 
3.ZłoŜenie ślubowania przez nowo wybranego Wójta Gminy 
4.Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 
5.Ustalenie składu liczbowego i osobowego komisji 



 2 

6.Wybór Przewodniczącego, Zastępcy Przewodniczącego i Sekretarza Komisji 
7.Ustalenie wynagrodzenia Wójta Gminy 
8.Zmiany w budŜecie Gminy na 2006 rok 
9.Podjęcie uchwały w sprawie procedury uchwalania budŜetu Gminy Mokrsko oraz rodzaju i 
   szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budŜetu 
10.Informacja dotycząca maksymalnych stawek podatków i opłat lokalnych oraz podatku 
     rolnego i leśnego na rok 2007 
11.Zapytania i wolne wnioski 
12.Zamknięcie obrad sesji 
 

 
P u n k t  1 

 
Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocno ści obrad  

 
Przewodnicząca Rady Sokół Sabina  - otwarła II sesję Rady Gminy, powitała wszystkich 
obecnych i następnie stwierdziła na podstawie listy obecności wymagane kworum radnych do 
podejmowania uchwał i wniosków. 
 

 
P u n k t  2 

 
Ustalenie porz ądku obrad  

 
Przewodnicząca Rady Sabina Sokół przedstawiła porządek obrad  jaki został przesłany 
radnym łącznie z zaproszeniem na sesję. Następnie zwróciła się z zapytaniem czy do 
przesłanego porządku obrad są jakieś uwagi.   
PoniewaŜ uwag nie było poddała go pod głosowanie. 
 
Rada Gminy porządek obrad II sesji Rady Gminy przyjęła jednogłośnie. 
 
 

P u n k t   3 
 

ZłoŜenie ślubowanie przez nowo wybranego Wójta Gminy  
 

Przewodnicząca Rady Gminy Sabina Sokół  - Zgodnie z art.29a ustawy o samorządzie 
gminnym objęcie obowiązków przez Wójta następuje z chwilą złoŜenia  wobec Rady Gminy 
ślubowania. Ślubowanie moŜe być złoŜone z dodaniem zdania: „tak mi dopomóŜ Bóg”.  
Następnie  poprosiła wszystkich o powstanie i odczytała rotę ślubowania: 
„Obejmując Urząd Wójta uroczyście ślubuję, Ŝe dochowam wierności prawu, a powierzony 
mi Urząd sprawować będę tylko dla dobra publicznego i pomyślności mieszkańców Gminy” 
 
Pan Wójt  Kącki Tomasz złoŜył ślubowanie wypowiadając formułę: „ślubuję, tak mi 
dopomóŜ Bóg” i następnie poprosił o zabranie głosu. 
/treść wystąpienia stanowi załącznik nr 1/ 
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P u n k t  4 
 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków  
 

 
Do Komisji Uchwał i Wniosków zostali zgłoszeni radni: 
1.radny Piśniak Arkadiusz 
2.radny Juszczak Jan 
3.radny Rzepka Wiesław 
 
Zaproponowany skład Komisji Uchwał i Wniosków został przyjęty. 
 

 
P u n k t  5 

 
Ustalenie składu liczbowego i osobowego komisji  

 
 
Przewodnicząca Rady Sabina Sokół – zgodnie z art.18 a ustawy o samorządzie gminnym 
Rada Gminy kontroluje działalność Wójta, gminnych jednostek organizacyjnych oraz 
jednostek pomocniczych Gminy i w tym celu powołuje komisję rewizyjną. 
W skład komisji Rewizyjnej wchodzą radni za wyjątkiem radnych pełniących funkcję 
Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady. Ponadto art.21 ust.1 tej samej ustawy 
mówi, Ŝe Rada Gminy ze swego grona moŜe powoływać stałe i doraźne komisje do 
określonych zadań ustalając przedmiot działania oraz skład osobowy. 
Zgodnie z § 45 załącznika Nr 3 do statutu, Rada Gminy powołuje 2 stałe komisje tj: 
1.Komisję Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa, Zaopatrzenia Ludności i Ochrony 
   Środowiska 
2.Komisję Oświaty, Kultury, Zdrowia, Spraw Socjalnych, Prawa i Porządku Publicznego. 
Komisje powoływane są w głosowaniu jawnym zwykłą większością głosów. W § 41 
załącznika nr 3 do statutu jest  zapis, Ŝe radny moŜe być członkiem tylko 2 komisji. Proszę 
radnych o wypowiedzenie się co do wielkości komisji 
Radny Majtyka Grzegorz – w ubiegłej kadencji były 2 komisje po 5 osób  i jedna komisja  
liczyła 4 osoby tj. Komisja Rewizyjna. Myślę, Ŝe tak naleŜy pozostawić, chyba Ŝe ktoś z 
radnych chce być w 2 komisjach.. Wniosek mój jest aby pozostawić skład liczbowy  komisji z 
ubiegłej kadencji. 
Radna Grześlak  - radny Majtyka proponuje komisję rewizyjną 4-osobową. Nie wiem tylko 
jak to się ma do wykonywanych czynności i obowiązków komisji.. Ja byłam przez 8 lat w 
Komisji Oświaty  i wydaje mi, Ŝe ta komisja nie ma tyle obowiązków co komisja rewizyjna. 
MoŜe zmniejszyć  komisję oświaty do 4 osób a powiększyć komisję rewizyjną o 1 osobę 
Radny Szaniec – Z materiałów jakie otrzymaliśmy wynika, Ŝe jeŜeli komisja liczy 4 osoby to 
decydującym jest głos Przewodniczącego Komisji. 
Radny Dudek  -  propozycja radnego Majtyki jest słuszna. Z doświadczenia wiem, Ŝe komisja 
Rewizyjna ma mniej pracy. Jak wskazuje sama nazwa komisji Oświaty do jej zakresu 
działania naleŜą sprawy z zakresu oświaty, kultury, zdrowia, spraw socjalnych, prawa i 
porządku publicznego. Najprawdopodobniej na temat oświaty i zdrowia będziemy duŜo 
dyskutować dlatego popieram  wniosek radnego Majtyki. 
Radny Majtyka –  propozycja 5-cio osobowej komisji oświaty jest dlatego , Ŝe mamy 5 szkół i 
z kaŜdej  miejscowości gdzie znajdują się  szkoły powinna być osoba w komisji. 
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Przewodnicząca Rady Sokół Sabina – wpłynęły 2 wnioski.. Jeden wniosek radnego Majtyki 
aby Komisja Rewizyjna była 4-osobowa, natomiast Komisja Rolnictwa i Oświaty 5-osobowa.  
Drugi wniosek zgłosiła radna Grześlak aby komisja Rewizyjna była 5-cio osobowa, a komisja 
Oświaty 4-osobowa. 
Przystępujemy do głosowania wniosku pierwszego tj.radnego Majtyki.  
Kto jest za wnioskiem radnego Majtyki? 
 
Za wnioskiem radnego Majtyki głosowało 14 radnych,  1 radny głosował przeciw. 
 
Przewodnicząca Sabina Sokół  - stwierdzam, Ŝe wniosek radnego Majtyki przeszedł.  
Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia, Spraw Socjalnych, Prawa i Porządku Publicznego oraz 
Komisja Rozwoju Gospodarczego Finansów, Rolnictwa, Zaopatrzenia Ludności i Ochrony 
Środowiska będzie 5-cio osobowa natomiast Komisja Rewizyjna 4-o osobowa. 
 
Następnie pani Przewodnicząca poprosiła o zgłaszanie kandydatów do Komisji. 
Do Komisji Rewizyjnej zgłoszono:  radnego Rzepkę Wiesława, radną Grześlak GraŜynę, 
Radnego Dudka Czesława i radnego Słowika Zdzisława. 
Radny Dudek Czesław oraz radny Rzepka Wiesław wyrazili zgodę na prace w Komisji 
natomiast  radny Zdzisław Słowik  nie wyraził zgody. 
Radna Grześlak – przez 2 kadencje byłam członkiem Komisji Oświaty i wolałabym pracować 
w tej Komisji, nie mniej jednak wyraŜam zgodę. 
Przewodnicząca Rady Sabina Sokół zaproponowany skład Komisji Rewizyjnej  poddała pod 
głosowanie. 
 
Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za powołaniem Komisji Rewizyjnej w 
składzie: Rzepka Wiesław, Grześlak GraŜyna, Dudek Czesław, Strózik Teresa. 
 
Do Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa, Zaopatrzenia Ludności i 
Ochrony Środowiska  zgłoszono: radnego Juszczaka Jana, radnego Podymę Zbigniewa, 
radnego Słowika Zdzisława, radnego Bralińskiego Zbigniewa, radnego Mielczarka Marka i 
radnego Kmiecika Jana. 
PoniewaŜ  komisja jest 5 –cio osobowa, a zgłoszonych zostało 6 radnych, radny Mielczarek 
zrezygnował z pracy w Komisji. Pozostali radni wyrazili zgodę na pracę w Komisji. 
 
Rada Gminy jednogłośnie przegłosowała za powołaniem w skład Komisji Rozwoju 
Gospodarczego Finansów, Rolnictwa, Zaopatrzenia Ludności i Ochrony Środowiska 
radnego Juszczaka Jana, radnego Podymę Zbigniewa, radnego Zdzisława Słowika, i 
radnego Kmiecika Jana. 
 
Do Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Spraw Socjalnych, Prawa i Porządku Publicznego 
zgłoszono: radnego Arkadiusza Piśniak,  radną Irenę Gładysz, radnego Wojciecha Szańca, 
radnego Marka Mielczarka i  radnego Grzegorza Majtykę. 
Wszyscy zgłoszeni kandydaci wyrazi zgodę na pracę w Komisji. 
 
Rada Gminy jednogłośnie zaakceptowała zaproponowany skład Komisji Oświaty, 
Kultury, Zdrowia, Spraw Socjalnych, Prawa i Porządku Publicznego. 
 
Następnie Przewodnicząca Rady Gminy Pani Sabina Sokół poprosiła Komisję Uchwał i 
Wniosków o przedstawienie projektu uchwały. /zał.nr 2/ 
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Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr II/3/06 w sprawie ustalenia składów 
osobowych stałych Komisji Rady Gminy. 
 
 

 
P u n k t  6 

 
Wybór Przewodniczącego, Zastępcy Przewodniczącego i Sekretarza Komisji 

 
 

Pani Sabina Sokół Przewodnicząca Rady Gminy -  Zgodnie z art.42 ust.2 Rada Gminy 
wybiera Przewodniczącego, Zastępcę Przewodniczącego i Sekretarza Komisji w głosowaniu 
jawnym zwykłą większością głosów. 
 
Komisja Rewizyjna 
Na Przewodniczącego Komisji zgłoszono radną GraŜynę Grześlak, na zastępcę 
Przewodniczącego pana Rzepkę Wiesława i na Sekretarza Komisji panią Strózik Teresę. 
 
W/w kandydaci wyrazili zgodę na pełnienie zaproponowanych funkcji w Komisji Rewizyjnej. 
Rada Gminy jednogłośnie  opowiedziała się za powołaniem  radnej GraŜyny 
Grześlak za powołaniem jej na funkcję Przewodniczącego Komisji, radnego Rzepkę 
Wiesława na Zastępcę Przewodniczącego Komisji i radną Strózik Teresę na 
Sekretarza Komisji  
 
Komisja Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa, Zaopatrzenia Ludności i 
Ochrony Środowiska 
Na Przewodniczącego Komisji zgłoszono kandydaturę radnego Juszczaka Jana, na Zastępcę 
Przewodniczącego radnego Jana Kmiecika i na Sekretarza radnego Podymę Zbigniewa. 
 
W/w kandydaci wyrazili zgodę na pełnienie zaproponowanych funkcji w Komisji. 
Rada Gminy 14 głosami „za” i jednym głosie wstrzymującym opowiedziała się za 
powołaniem radnego Jana Juszczaka na Przewodniczącego Komisji oraz radnego 
Podymę Zbigniewa na funkcję Sekretarza Komisji. Natomiast radny Kmiecik Jan 
jednogłośnie został powołany na Zastępcę Przewodniczącego Komisji. 
 
Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia, Spraw Socjalnych, Prawa i Porządku Publicznego 
Na Przewodniczącego Komisji zgłoszono kandydaturę radnego Arkadiusza Piśniaka, na 
zastępcę Przewodniczącego zgłoszono radna Gładysz Irenę, na Sekretarza Komisji radnego 
Wojciecha Szaniec. 
 
W/w kandydaci wyrazili zgodę na pełnienie zaproponowanych im funkcji w Komisji. 
Rada Gminy 14 głosami „za” i 1 głosie „wstrzymującym się powołała pana 
Arkadiusza Piśniak na funkcję Przewodniczącego Komisji oraz jednogłośnie powołała 
panią Irenę Gładysz na Zastępcę Przewodniczącego i pana Wojciecha Szańca na 
Sekretarza komisji. 
 
Po głosowaniu Pani Przewodnicząca Rady poprosiła Komisję Uchwał i Wniosków o 
przedstawienie projektu uchwały./zał.Nr 3/ 
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Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr II/4/06 w sprawie wyboru 
przewodniczących, zastępców przewodniczących i sekretarzy komisji Rady Gminy 
 

 
P u n k t  7 

 
Ustalenie wynagrodzenia Wójta Gminy  

 
 
Głos zabrał pan Wacław Urbaniak Sekretarz Gminy. 
Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Goście. 
Kompetencją Rady jest ustalenie wysokości miesięcznego wynagrodzenia Wójta Gminy. Na 
podstawie art.18 ust.2 ustawy  z dnia 8 marca 1990r samorządzie gminnym oraz 
rozporządzenia Rady Ministrów  z dnia 2 sierpnia 2005r w sprawie zasad wynagradzania 
pracowników samorządowych zatrudnionych w urzędach gmin, starostwach powiatowych 
urzędach marszałkowskich Rada Gminy uchwala miesięczne wynagrodzenie Wójta w skład, 
którego wchodzą następujące składniki wynagrodzenia:  wynagrodzenie zasadnicze, dodatek 
staŜowy,  dodatek funkcyjny, dodatek specjalny. 
Zapoznam radnych jakie wynagrodzenie miał poprzedni Wójt i jakie kwoty  wynikają z 
rozporządzenia. Po zapoznaniu się  ze stawkami radni zaproponują jakie wynagrodzenie 
naleŜy przyznać p.Wójtowi.. 
Wynagrodzenie poprzedniego Wójta w poprzedniej kadencji przedstawiało się następująco: 
- wynagrodzenie zasadnicze - 3.400 zł 
- dodatek staŜowy  - 20% 
  /dodatek staŜowy dla pracowników samorządowych wzrasta co roku o 1%. Nie jest on 
   jednak większy jak 20%. JeŜeli chodzi o nowego Wójta sprawa jest do ustalenia, gdyŜ nie 
   mieliśmy dokumentów/ 
- dodatek funkcyjny - 1320 zł 
- dodatek specjalny - 20% łącznego wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego co 
   stanowiło kwotę 944 zł. 
Łączne wynagrodzenie Wójta wynosiło 6.344 zł. 
Jeśli chodzi o rozporządzenie Rady Ministrów w sprawie wynagradzania pracowników 
samorządowych  w gminach do 15 tysięcy mieszkańców,  stawki wynagrodzenia dla Wójta 
kształtują się następująco: 
- wynagrodzenie zasadnicze  od 3.450 zł do 4630 zł 
- dodatek funkcyjny od 1080 zł do 1550 zł, 
- dodatek specjalny w kwocie co najmniej 20% i nie przekraczającej 40% łącznego 
   wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego 
Do decyzji radnych naleŜy jakie to będą kwoty. 
Projekt wynagrodzenia Wójta wg minimalnych kwot z tabeli przedstawia się następująco: 
1.wynagrodzenie zasadnicze  - 3450 zł 
2.dodatek staŜowy - określony procent w wyliczony na podstawie przedłoŜonych przez 
    Wójta dokumentów  
3.dodatek funkcyjny – 1080 zł 
4.dodatek specjalny 20% - 906  zł 
   Wójt Gminy – dodatek staŜowy w moim przypadku będzie wynosił 9 lub 10%  
    
 
Następnie pani Przewodnicząca Rady poprosiła o dyskusję i wypowiedzenie się radnych  
odnośnie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy. 
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Radny Majtyka -  jeśli chodzi o wynagrodzenie Wójta to mamy ściśle określone kwoty. Ja 
proponuję stawki minimalne. Jak pan Wójt wykaŜe się pracą, rusza inwestycje to nic nie stoi 
na przeszkodzie aby zwiększyć wynagrodzenie. Proponuję wziąć stawki z najniŜszego 
pułapu.  
Radny Dudek -  Ja proponowałbym podnieść ociupinkę wynagrodzenie zasadnicze dla Wójta. 
Wiadomo, Ŝe pan Wójt musi duŜo jeździć za środkami, tracić czas itd. Zamiast 3450 zł 
proponuję wynagrodzenie zasadnicze 3650 zł.  
Przewodnicząca Rady Sabina Sokół – czy panu Wójtowi przysługuje  ryczałt na samochód? 
Sekretarz Gminy -  Panu Wójtowi przysługuje  miesięczny ryczałt pienięŜny z tytułu 
uŜywania własnego samochodu do celów słuŜbowych na jazdy lokalne w granicach 
administracyjnych Gminy Mokrsko oraz uŜywanie własnego samochodu na jazdy słuŜbowe 
zamiejscowe w ramach delegacji. 
Radny Braliński Zbigniew -  ja proponuję wynagrodzenie zasadnicze dla  Wójta w wysokości 
3.500 zł. 
Przewodnicząca Rady Sokół Sabina – Są 3 wnioski. Pierwszy wniosek radnego Majtyki  -
3450 zł,  drugi wniosek radnego Dudka – 3650 zł i trzeci wniosek radnego Bralińskiego - 
3.500 zł. 
Radny Dudek – wycofuje swój wniosek ale popieram wniosek radnego Bralińskiego. 
Radny Majtyka – ja teŜ wycofuje swój wniosek. 
Przewodnicząca Rady – pozostał jeden wniosek, radnego Bralińskiego. Proszę o 
przegłosowanie: kto jest za przyznaniem panu Wójtowi wynagrodzenia zasadniczego w 
kwocie 3500 zł. 
 
Radni jednogłośnie opowiedzieli się za przyznaniem panu Wójtowi wynagrodzenia 
zasadniczego w kwocie 3500 zł. 
 
Pan Tomasz Kącki – Wójt Gminy  Deklaruję, Ŝe z tej pensji jeśli otrzymam będę pomagał 
społecznie. Często się zdarza, Ŝe ktoś zwróci się do wójta o wsparcie jakiejś inicjatywy. Nie 
zawsze są zaplanowane w budŜecie środki na ten cel, wówczas z tych pieniędzy które mam 
będę starał się pomóc. Do tej pory teŜ pomagałem w ten sposób i będę nadal tak czynił. 
Radny Braliński  - UwaŜam, Ŝe Pan Wójt nie musi pomagać z własnej pensji. Wystarczy , Ŝe 
pokieruje daną osobę, gdzie powinna zwrócić się o pomoc. 
Przewodnicząca rady Sokół Sabina -  Zostało ustalone wynagrodzenie zasadnicze dla Wójta. 
Pozostało nam jeszcze ustalić  kwotę dodatku funkcyjnego. Zgodnie z rozporządzeniem 
dodatek funkcyjny moŜe być przyznany w wysokości od 1080 zł do 1550 zł.. 
Radny Majtyka – ja złoŜyłem wniosek aby kwoty wynagrodzenia  pozostawić minimalne 
Radny Braliński -  dla równości proponowałbym podnieść  dodatek funkcyjny o 20 zł tj do 
kwoty 1100 zł. 
Przewodnicząca Rady Sokół Sabina  Zostały zgłoszone 2 wnioski.. Wniosek radnego Majtyki 
– 1080 zł i wniosek radnego Bralińskiego – 1100 zł. 
Pierwszy został zgłoszony wniosek radnego Majtyki. W związku z tym proszę o 
przegłosowanie: kto jest za ustaleniem dodatku funkcyjnego dla Wójta Gminy w wysokości 
1080 zł. 
 
Za ustaleniem dodatku funkcyjnego dla Wójta Gminy w kwocie 1080 zł głosowało 14 
radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 
 
Wobec takiego wyniku głosowania Przewodnicząca Rady  stwierdziła, Ŝe przeszedł wniosek 
radnego Majtyki i następnie poprosiła Komisję Uchwał i Wniosków o przedstawienie 
projektu uchwały./ zał.Nr 4/ 
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Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr II/5/06  w sprawie ustalenia wysokości 
miesięcznego wynagrodzenia  Wójta  
 

 
P u n k t  8 

 
Zmiany w bud Ŝecie Gminy na 2006 rok  

 
Głos zabrała Pani Renata Nagła  Skarbnik Gminy 
W okresie od ostatniej sesji wpłynęły do Urzędu Gminy pisma dotacyjne. I tak: 
1.otrzymalismy 48.243 zł dotacji na modernizację dróg dojazdowych do gruntów rolnych. O 
   tą dotację wystąpiliśmy 24 czerwca br po skończonym zadaniu jakim była modernizacja 
   drogi w miejscowości Słupsko na odcinku 1, 609 km. Koszt całkowity zadania wynosił 
   96.749 zł. Otrzymaliśmy 50% zwrotu kosztów. Jest to dotacja na zadanie inwestycyjne. 
2.Otrzymaliśmy zwiększenie części oświatowej subwencji ogólnej na 2006r o 13.104 zł. Po 
   zwiększeniu subwencja oświatowa wynosi 3.001.976 zł. 
3. Otrzymaliśmy zwiększenie środków na dochody własne Gminy o 16.199 zł. Jest to 
    zwiększenie subwencji ogólnej. 
4.Otrzymaliśmy równieŜ pisma dotacyjne z Urzędu Wojewódzkiego, dotyczą one: 
    1/ Działu 852 – Pomoc Społeczna 
        - o 5.600 zł zwiększa się nam dotacja przeznaczona na realizację wypłat świadczeń 
            rodzinnych i zaliczek alimentacyjnych oraz składek na ubezpieczenia emerytalne i 
            rentowe z ubezpieczenia społecznego w celu uzupełnienia niedoboru. 
        - w rozdziale 85213 – składki na ubezpieczenia zdrowotne opłacane za osoby 
            pobierające niektóre świadczenia z pomocy społecznej oraz niektóre świadczenia 
            rodzinne dokonano zmniejszenia o 1501 w związku z nadmiarem zaplanowanych 
            środków. 
        -  w rozdziale 85214 – zasiłki i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia  
            społeczne zmniejszono nam dotację o 4.734 zł w związku z nadmiarem 
            zaplanowanych środków, 
        - w rozdziale 85278 – usuwanie skutków klęsk Ŝywiołowych zwiększono dotację o 
          64.500 zł Są to środki na pomoc pienięŜną dla rodzin rolniczych, których gospodarstwa 
          zostały dotknięte klęską suszy. 
W związku z tym po stronie dochodów: 
1. w dziale 600 – transport i łączność zwiększa się dochody o dotację otrzymaną z funduszu 
    celowego o 48.243 zł  
2.w dziale 758 – róŜne rozliczenia 
   -  zwiększa się subwencję ogólną z budŜetu państwa jako część oświatowej subwencji 
       ogólnej o kwotę 13.194 zł    
    - otrzymaliśmy  na uzupełnienie subwencji ogólnej jednostek samorządu        terytorialnego 
       kwotę16.1999 zł  jako uzupełnienie dochodów gmin 
       W sumie dział róŜne rozliczenia zwiększa się o kwotę 29.393 zł. 
3. Dział 852 – Pomoc społeczna 
    - zwiększa się rozdział 85212 -świadczenia rodzinne, zaliczka alimentacyjna oraz składki 
      na ubezpieczenia emerytalne i rentowe z ubezpieczenia społecznego o 5.600 zł 
    - zmniejsza się rozdział 85213 - składki na ubezpieczenia zdrowotne opłacane za osoby 
       pobierające niektóre świadczenia z pomocy społecznej oraz niektóre świadczenia 
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       rodzinne o 1501 zł oraz rozdział 85214 - zasiłki i pomoc w naturze oraz składki na 
       ubezpieczenia społeczne  o 4.743 zł. 
    - zwiększa się rozdział 85278 – usuwanie skutków klęsk Ŝywiołowych  o 64.500 zł 
      W sumie dział 852 zmniejsza się o 6.235 zł i zwiększa się o 70.100 zł 
Ogółem  zmniejszenia po stronie dochodów wynoszą 6.235 zł i zwiększenia 147.736 zł. 
 W związku z zwiększeniem się dochodów proponuje się równieŜ zwiększenie 
wydatków w następujący sposób: 
1.Dział 400 – wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę  
   - zwiększa się o 199 zł wydatki nie zaliczone do wynagrodzeń. Dotyczy  to wypłaty 
     ekwiwalentu za pranie odzieŜy  palaczowi. 
   - zakup usług remontowych zwiększa się o 2000 zł 
   - zakup usług pozostałych zwiększa się o 2000 zł 
   - róŜne opłaty i składki zwiększa się o 1000 zł 
2.W dziale 400 – Transport i łączność  zwiększa się: 
    - zakup usług pozostałych o 5000 zł 
    - wydatki inwestycyjne jednostek budŜetowych o 48.243 zł 
3.W dziale 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpoŜarowa zwiększa się zakup 
    materiałów i wyposaŜenia o 6000 zł. 
4. W dziale 754  Oświata i wychowanie zwiększa się 
     1/ w rozdziale szkoły podstawowe  
          - zakup materiałów i wyposaŜenia o 5000 zł 
          - zakup energii o 3194 zł 
     2/ w rozdziale Gimnazja  zwiększa się o 5000 zł zakup materiałów i wyposaŜenia 
5. W dziale 852 – pomoc społeczna  
     1/zwiększa się: świadczenia społeczne  z tytułu świadczeń rodzinnych i alimentacyjnych o 
        5600 zł 
     2/zmniejsza się: 
        - składki na ubezpieczenia zdrowotne opłacane za osoby pobierające niektóre 
             świadczenia z pomocy społecznej oraz niektóre świadczenia rodzinne o 1501 zł, 
        - świadczenia społeczne w rozdziale zasiłki i pomoc w naturze oraz składki na 
            ubezpieczenia emerytalne i rentowe o 4.734 zł 
      3/w rozdziale  usuwanie skutków klęsk Ŝywiołowych zwiększa się świadczenia społeczne 
         o kwotę 64.500 zł 
W sumie wydatki podobnie jak dochody po stronie  zmniejszeń stanowią kwotę 6.235 zł i po 
stronie zwiększeń  147.736 zł. 
Proponuje się równieŜ przeniesienia w planie wydatków między paragrafami w sposób 
następujący: w dziale 600 – drogi publiczne gminne proponuje się zmniejszyć zakup usług 
remontowych o 48.506 zł  i o taką samą kwotę zwiększyć wydatki inwestycyjne jednostek 
budŜetowych. 
Radny Majtyka -  prosiłbym aby p.Skarbnik  moŜe  bardziej obrazowo powiedziała na co 
planuje się przeznaczyć środki, na jakie konkretne cele. 
Pani Renata Nagła – Skarbnik Gminy 
Strona dochodów wydaje się jasna. Przedstawiłam na co otrzymaliśmy środki i skąd. 
Jeśli chodzi o wydatki do jeszcze raz powtórzę. 
W dziale 600 drogi publiczne gminne zmniejsza się usługi remontowe. Jest to róŜnica  między 
kosztem zadania, które realizowaliśmy w Słupsku w kwocie 96.749 zł, które  ponieśliśmy ze 
środków własnych a  kwotą otrzymanej dotacji tj.48.506 zł  W związku z tym o 48.506 zł  
zmniejszają się usługi remontowe i o taką samą kwotę zwiększają się  wydatki inwestycyjne 
jednostek budŜetowych. W następstwie tych zmian ulega zmianie załącznik inwestycyjny do 
uchwały budŜetowej gdzie pod poz.7 dopisano zadanie „modernizacja drogi dojazdowej do 
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gruntów rolnych nr 143 o długości 1.695 km w miejscowości Słupsko , kwota 96.749 zł Jest 
to koszt zadania rozliczony przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Gruntów Rolnych. 

Pozostałe zwiększenia, które zaproponowałam po stronie wydatków  mogą ulec 
zmianie. Sugerowałam się dotychczasowym wykonaniem planu, np.: 
- W dziale 400 wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę w rozdziale 
   4002 dostarczanie wody w § 4270 zakup usług remontowych, § 4300 zakup usług 
   pozostałych mamy praktycznie wykonany plan. Zaproponowałam zwiększenie tych 
   paragrafów, gdyŜ najprawdopodobniej wystąpią do końca roku jeszcze jakieś remonty czy 
  opłaty jak ubezpieczenie samochodu. Dotychczas było tak praktykowane, Ŝe jak mieliśmy 
  środki w danym roku to ubezpieczenie za rok przyszły płaciliśmy w starym roku. 
- w dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona  przeciwpoŜarowa są  równieŜ 
   praktycznie wykorzystane środki na zakup materiałów i wyposaŜenia  dla OSP. 
- dział 801 oświata i wychowanie. Subwencję oświatową jaka przyszła  musiałam 
   przeznaczyć    dla szkół. Będziemy kupować jeszcze węgiel, płacić za energię. Jeśli będą 
   zaplanowane    środki na zakup materiałów i wyposaŜenia moŜemy kupić węgiel na poczet 
   roku    przyszłego. 
- otrzymane środki na dział 852-opieka społeczna są to dotacje celowe na konkretny cel i tak 
   zostało w projekcie uchwały ujęte. 
Radna Grześlak -   jeśli chodzi o dotację w kwocie 64500 zł na usuwanie klęsk Ŝywiołowych 
rozumiem, Ŝe wypłaca pieniądze opieka społeczna. Czy były jakieś określone kryteria do 
wypłaty tego świadczenia. 
Pani Skarbnik Gminy –Otrzymaliśmy juŜ wcześniej dotację na ten cel w kwocie  124.712 zł. 
Okazało  się jednak, Ŝe kwota  jest za mała w stosunku do złoŜonych wniosków i 
otrzymaliśmy zwiększenie dotacji zgodnie z zapotrzebowaniem. Aby rolnik mógł otrzymać 
pomoc finansową w tytułu klęski suszy , musiała chociaŜ 1 osoba w gospodarstwie  opłacać 
składkę  KRUS-ie i zgłosić w UG fakt zaistnienia suszy oraz wypełnić odpowiedni wniosek. 
Jest to pomoc bezzwrotna.   Dla gospodarstw do 5 ha pomoc wynosiła  500 zł,   powyŜej 10 
ha 1000 zł oraz 372 zł na 1 sztukę bydła czy konia. 
 
PoniewaŜ więcej uwag nie było Przewodnicząca Rady poprosiła Komisje Uchwał i 
Wniosków o przedstawienie projektu uchwały /zał.Nr 5/ 
 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr II/6/06 w sprawie zmian w budŜecie 
Gminy na 2006 rok 
 
 

P u n k t   9 
 

Podjęcie uchwały w sprawie procedury uchwalania bud Ŝetu Gminy Mokrsko 
oraz rodzaju i szczegółowo ści materiałów  informacyjnych  

 towarzysz ących projektowi bud Ŝetu 
 

 
Głos zabrała pani Renata Nagła – Skarbnik Gminy. 
Taka uchwała była podjęta w dniu 5 października br. Była ona przedmiotem analizy 
posiedzenia Kolegium RIO. Na posiedzeniu wyniknęła wątpliwość dotycząca § 5 „starej „ 
uchwały, który brzmiał następująco:  
„ § 5.  1.Wójt Gminy po zapoznaniu się z opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, 
Rolnictwa, zaopatrzenia Ludności i Ochrony środowiska w terminie 7 dni przedkłada Radzie 
Gminy projekt uchwały budŜetowej. 
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2.Nieuwzględnione w projekcie uchwały budŜetowej wnioski wymagają uzasadnienia Wójta 
Gminy”.  
Zapis ten wkraczał w kompetencje  jakie nałoŜyła ustawa o finansach na Wójta Gminy 
odnośnie opracowania budŜetu. Do opracowania  projektu budŜetu kompetentny jest tylko 
Wójt. Wnioski i opinie Komisji Wójt uwzględnia ale nie musi. Jak jest w § 4 Wójt moŜe 
dokonać autopoprawek w projekcie budŜetu. Zapis § 5 obligował Wójta do uwzględnienia 
wniosków Komisji.  
Panie  z Kolegium zaproponowały aby podjąć nową uchwałę wykreślając dotychczasowy § 5. 
Pozostałe paragrafy  nowej uchwały pozostają nie zmienione.  
W związku z tym, Ŝe podejmowana jest nowa uchwała traci moc uchwała z dnia 5 
października br. w przedmiotowej sprawie. 
 
PoniewaŜ zapytań ani uwag nie było Przewodnicząca Rady poprosiła Komisję Uchwał i 
Wniosków o przedstawienie projektu uchwały /zał.Nr 6/ 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr II/7/06 w sprawie procedury  
uchwalania budŜetu Gminy Mokrsko oraz rodzaju i szczegółowości materiałów 
informacyjnych towarzyszących projektowi budŜetu. 
 

 
P u n k t   10 

 
Informacja dotycz ąca maksymalnych stawek podatków i opłat lokalnych  

 oraz podatku rolnego i le śnego na rok 2007  
 

 
Głos zabrała pani Irena Hojka – inspektor ds. podatków i opłat lokalnych 
Wyjaśniła zasady opodatkowania w podatku rolnym i leśnym oraz uchwalania stawek 
podatkowych w podatkach i opłatach lokalnych tj. podatku od nieruchomości, od środków 
transportowych, od posiadania psów i opłat administracyjnych../Materiały wyjaśniające 
stanowią załącznik nr 7do protokółu/. 
 
Po zapoznaniu się z zasadami opodatkowania podatkiem rolnym i leśnym oraz  
uchwalania stawek podatków i opłat lokalnych: podatku od nieruchomości, podatku 
od środków transportowych, podatku od posiadania psa, opłaty administracyjnej 
Rada Gminy postanowiła:  
1.do naliczania podatku rolnego na 2007 rok przyjąć średnią cenę skupu Ŝyta za 
    pierwsze trzy kwartały roku poprzedzającego rok podatkowy podaną w 
    Komunikacie Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 17 października 
    2006r  tj. 35,52 zł 
2.do naliczania podatku leśnego na 2007r przyjąć średnią cenę sprzedaŜy drewna 
   uzyskaną przez nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały roku poprzedzającego rok 
   podatkowy podaną w Komunikacie Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego 
   tj.133,70 zł 
3.Pozostawić na rok 2007 stawki podatku od nieruchomości, podatku od posiadania   
  psów, podatku od środków transportowych oraz opłaty administracyjnej jakie 
  obowiązywały w gminie w roku 2006. 
 
Pani Skarbnik Gminy –  W czasie analizy projektu uchwały budŜetowej na rok 2007 przez 
RIO okazało się , Ŝe nie mamy zaplanowanych dochodów wynikających z opłaty targowej. 
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Dotychczas  nie była podejmowana  uchwała o opłacie targowej  gdyŜ w naszej  gminie nie 
ma placu targowego.  Okazuje się, Ŝe wystarczy, Ŝe ktoś wystawi taboret przed bramą i będzie 
sprzedawał  owoce czy ziemniaki i juŜ podlega opłacie targowej jeŜeli będzie podjęta  
uchwała o opłacie targowej. Rada Gminy moŜe podjąć taką uchwałę lub nie. W związku z 
tym pani z RIO prosiła o informację czy Rada Gminy będzie podejmować uchwałę o opłacie 
targowej. 
Przewodnicząca Rady – proszę o przegłosowanie kto jest za  ustaleniem stawki opłaty 
targowej na terenie Gminy Mokrsko i podjęciem przez Radę Gminy stosownej uchwały. 
 
Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za nie podejmowaniem uchwały o opłacie 
targowej 

 
P u n k t  11 

 
Interpelacje, zapytania i wolne wnioski  

 
 
Przewodnicząca Rady Sabina Sokół 
1.zwróciła się z zapytaniem: czy wszyscy radni podali konta bankowe, na które będą 
   przekazywane  diety radnych . 
2.poinformowała radnych o obowiązującej uchwale Rady Gminy w sprawie  diet radnych i 
   poprosiła p.Skarbnik aby przedstawiła kwotowo ile wynosi dieta radnego. 
3.poinformowała radnych, iŜ zgodnie z art.24h ustawy o samorządzie gminnym radni są 
   obowiązani do złoŜenia oświadczenia o stanie majątkowym. 
   Pierwsze oświadczenie majątkowe radni składają w terminie 30 dni od dnia złoŜenia 
   ślubowania. W naszym przypadku radni  składają oświadczenie do 27 grudnia 2006 roku. 
Pani Skarbnik Gminy – Wysokość diet dla radnych została ustalona  uchwałą z 2002 roku  Nr 
II/6/06 z dnia 27 listopada 2002r w sprawie ustalenia zasad otrzymywania diet dla radnych 
oraz świadczenia dla Przewodniczącego Rady Gminy. 
Zgodnie z tą uchwałą radny otrzymuje dietę za udział w posiedzeniach Rady, Komisji w 
formie ryczałtu miesięcznego. Wysokość diet przedstawia się następująco: 
- wiceprzewodniczący Rady – 10 % maksymalnej wysokości diety 
- Przewodniczący Komisji Rady – 10 % maksymalnej wysokości diety 
-  radni – 9 % maksymalnej wysokości diety. 
- Przewodniczący Rady 50 % maksymalnej wysokości diety 
Maksymalna wysokość diety wynosi 150% kwoty bazowej , która jest co roku ogłaszana w 
ustawie budŜetowej. Na ten rok wynosiła niecałe 1900 zł. 
Kwotowo wysokość diet przedstawia się następująco: 
- Z-ca przewodniczącego – 259 zł 
- Przewodniczący Komisji – 259 zł 
- radny – 233 zł 
- Przewodniczący Rady – 1295 zł. 
W przypadku pełnienia przez radnego dwóch funkcji w Radzie – przysługuje tylko jedna 
wyŜsza dieta. 
Za kaŜdą nieusprawiedliwioną nieobecność radnego na sesji, na posiedzeniu komisji potrąca 
się miesięcznie 30% diety. Natomiast w przypadku przerwy w posiedzeniach Rady i Komisji 
trwającej pełny miesiąc kalendarzowy potrąca się 20% diety za dany miesiąc. 
Przewodnicząca Rady  Sabina Sokół – rozumiem, Ŝe co roku dieta się zmienia, jest naliczana 
od nowa. 
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Pani Skarbnik Gminy – Diety dla radnych ustalane są po ogłoszeniu ustawy budŜetowej, w 
której jest podana kwota bazowa na dany rok. 
Przewodnicząca Rady – Pozostało nam ustalenie następnej sesji Rady. Zgodnie z uchwałą o 
procedurze uchwalania budŜetu, komisje są zobowiązane w ciągu 14 dni przystąpić do prac 
nad projektem budŜetu. Projekt budŜetu dzisiaj otrzymaliśmy. Dzisiaj jest 4 grudnia czyli do 
19 grudnia  br  Komisje w ustalonych składach powinny odbyć swoje posiedzenia. 
Pani Skarbnik Gminy – Następnie w ciągu 21 dni Wójt opracowuje tzw. układ wykonawczy 
do budŜetu. W tym roku projekt budŜetu jest opracowany w innej wersji tj.zgodnie z ustawą o 
finansach publicznych.  
Do projektu budŜetu dołączyłam część opisową, w której starałam się przybliŜyć na co 
planuje się przeznaczyć środki. Jeśli będą jakieś niejasności czy wątpliwości to będziemy na 
bieŜąco na posiedzeniach komisji wyjaśniać. 
Radny Majtyka – na poprzedniej sesji pan Wójt mówił o długu w ośrodkach. Czy ośrodek w 
Mokrsku jest teŜ zadłuŜony? 
Pani Skarbnik – z pism, które otrzymaliśmy z ZUS we wrześniu wynika, Ŝe jest to kwota 
około 33 tys.zł. 
Pani Ciura ElŜbieta, sołtys  - w imieniu sołtysów chciałam złoŜyć wniosek i prosić Radę, 
skoro mają wzrosnąć diety radnych, aby zwiększyć równieŜ diety dla sołtysów. Od kolegów 
sołtysów z innych gmin wiem, Ŝe sołtysi mają połowę diety radnego. My sołtysi teŜ 
uczestniczymy w sesji. Mieszkańcy zwracają się do nas z róŜnymi problemami, które staramy 
się przekazywać do Urzędu Gminy czy Radzie Gminy. Informujemy równieŜ mieszkańców o 
podjętych przez Radę Gminy ustaleniach. W obecnej Radzie mamy 4 sołtysów, myślę, Ŝe 
poprą nasz wniosek. 
Pani Skarbnik – U nas sołtysi za udział w sesji otrzymują 2 diety pracownicze czyli 44 zł. 
JeŜeli wzrasta dieta pracownicza wzrasta równieŜ dieta dla sołtysów za udział w sesji. 
Pan Wójt Gminy – czy moŜe pani sołtys podać, w których gminach sołtysi otrzymują połowę 
diety radnego. 
Pani Ciura ElŜbieta , sołtys –WyŜsze diety sołtysi mają w gminie Czastary, Skomlin, 
Galewice. 
Radna Grześlak -  nie jesteśmy przeciwni aby sołtysom podnieść diety, ale czy pani Skarbnik 
jest w stanie wygospodarować środki w budŜecie. UwaŜam, Ŝe sprawa jest do dyskusji i 
rozwaŜenia. 
Radny Braliński – czy sołtysi otrzymują diety za kaŜde posiedzenie. 
Pani Skarbnik  - sołtysi mają wypłacaną dietę za kaŜde posiedzenie 
Przewodnicząca Rady, Sokół Sabina  Nie będziemy zmieniać stawek podatków, dlatego 
proponuję w tym roku  tylko  jedną sesję. Pozostaje tylko ustalić termin sesji. Czy sesja 
miałaby się odbyć przed świętami BoŜego Narodzenia czy pomiędzy świtami BoŜego  
Narodzenia a nowym Rokiem. 
Pani Skarbnik -  poniewaŜ jest to koniec roku i na pewno trzeba będzie dokonać jeszcze 
zmian w budŜecie moja propozycja jest aby sesja odbyła się po świętach BoŜego Narodzenia. 
Przewodnicząca Rady – czy na tej sesji miałby być omawiany projekt budŜetu. 
Pani Skarbnik – nie widzę przeszkód, aby projekt budŜetu był przedmiotem dyskusji  na sesji 
Rady. 
Radny Mielczarek – zawsze budŜet był uchwalany w m-cu marcu, ale uwaŜam, Ŝe dobrze 
byłoby uchwalić budŜet jak najwcześniej tj.do końca stycznia. 
Wójt Gminy -  jest wiele niewiadomych jeśli chodzi o źródła finansowania zadań, dlatego nie 
wiem czy w tym terminie uda się budŜet uchwalić. 
Przewodnicząca Rady – jestem równieŜ za tym aby budŜet był uchwalony jak najwcześniej 
poniewaŜ trzeba ogłosić przetargi na zadania inwestycyjne, a przy przetargach obowiązują 
nas pewne terminy. 
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Pani Skarbnik – zgodnie z ustawą budŜet gminy powinien być uchwalony do końca roku 
poprzedzającego rok budŜetowy,  nie później jednak jak do 31 marca roku budŜetowego. 
 
Po dyskusji termin III sesji Rady Gminy została ustalony na dzień 28 grudnia 2006 
roku . 
 
Radny Majtyka – nie ma jeszcze śniegu, jest pogoda, a nie wszystkie planowane zadania są 
zrealizowane. Jak podpowiadają sołtysi z Krzyworzeki  jest zgromadzony ŜuŜel na naprawę 
drogi, a sprzęt nasz najprawdopodobniej stoi., bo go nie widać. 
Wójt Gminy -  Jestem dzisiaj pierwszy dzień w pracy, dowiem się jak wygląda sytuacja. 
Pan Kucharski Józef – jeśli chodzi o Krzyworzekę  to droga  od cegielni w kierunku Kadłuba 
miała być robiona juŜ w roku ubiegłym, zgromadzony został nawet ŜuŜel. Kończy się rok, a 
środki na ta drogę nie zostały wykorzystane. Moja propozycja jest, Ŝe albo zakupić ŜuŜel albo 
robić drogę. 
Radna Grześlak – czy i kiedy zostaną załoŜone lampy na Korei. Wiem, Ŝe w tej sprawie było 
podjęte  działanie za poprzedniego Wójta. Prosiłabym o wyjaśnienie jak daleko posunęła się 
ta sprawa  
Pani Skarbnik –  Na konserwację oświetlenia ulicznego pozostała nam do wykorzystania 
kwota 6 tys.zł. Nie wiemy jeszcze jaka faktura przyjdzie za oświetlenie uliczne. Czy 
wystarczy nam środków jakie mamy w budŜecie ? Poza tym przyjdą jeszcze faktury za 
konserwacje oświetlenia ulicznego i najprawdopodobniej będą wyŜsze niŜ dotychczas, gdyŜ 
było duŜo zgłoszeń.  
Radna Grześlak –  
- w sprawie oświetlenia tego odcinka drogi zgłaszane są wnioski na kaŜdym zebraniu    
    wiejskim. Wiadomo, Ŝe  chodnika na Korei prędko nie będzie. Droga jest b.wąska a jeszcze 
   gałęzie drzew wchodzą w pobocze drogi. Ludzie gdy jedzie samochód nie mają gdzie zejść 
   z drogi. Mówią nawet, Ŝe gdy uciekają przed autami czapki pozostają na gałęziach. W 
   związku z tym naleŜałoby wystąpić do powiatu o obcięcie gałęzi z drzew rosnących przy tej 
   drodze. 
-  mieszkańcy z końca wsi Mokrsko zwracają się o dowóz dzieci do szkoły. Pan Wójt 
   musiałby się przyjrzeć jak rozwiązać ten problem. Szczególnie chodzi o dowóz dzieci zimą. 
   Wiadomo jak niebezpiecznie jest na drogach, a tam nie ma jeszcze chodnika ani nawet 
   pobocza. Wydaje mi się, Ŝe potrzebna jest tylko dobra wola, bo przecieŜ autobusy jeŜdŜą. 
   Poprzedni Wójt mówił, Ŝe nie moŜna wyróŜniać dzieci. JeŜeli mają być dowoŜone to z 
   wszystkich miejscowości. 
- w ostatnim numerze gazetki „Goniec samorządowy” ukazał się artykuł na temat spotkań z 
   emerytami Urzędu Gminy. Po tym artykule zgłosiło się kilka osób, które przeszły na 
   świadczenie przedemerytalne, Ŝe nie otrzymują upominków z okazji świąt z funduszu 
   socjalnego. Przepracowały w Urzędzie Gminy ileś lat i dlatego czują się pokrzywdzone. 
   Czy nie moŜna byłoby zmienić regulaminu korzystania z świadczeń  funduszu socjalnego. 
Radny Kmiecik -  otrzymaliśmy  plan rozwoju Gminy, jest wpisana droga Słupsko-Piaski, a 
nie ma wpisanej modernizacji chodnika we wsi Słupsko. Było obiecane byłemu radnemu 
KsiąŜkowi, Ŝe w tym roku zostanie jeszcze zakupiona kostka. Nie wiem co się stało, Ŝe nie 
ma tego zadania w budŜecie na rok 2007.  
Pani Skarbnik  Gminy – Panu KsiąŜkowi chodziło o wykonanie zadania ze środków za 
sprzedaną szkołę w Słupku. Z sprzedaŜy szkoły mieliśmy 28 tys.zł a do samochodu 
straŜackiego zakupionego dla OSP Słupsko musieliśmy dodatkowo dołoŜyć jeszcze 30.400 zł 
plus koszty ubezpieczenia, zakupu tablic rejestracyjnych. 
Radny Słowik -  na drodze na Woli w Mokrsku są powybijane dziury i naleŜałoby je zasypać. 
Szczególnie chodzi o odcinek poniŜej piekarni p.Stasiaka. 
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Radny Mielczarek - - u mnie na posesji były zgromadzone płytki do budowy chodnika. Firma 
zakończyła juŜ budowę. Chciałbym aby ktoś policzył i spisał protokół ile płytek zostało 
wbudowanych a ile pozostało. Nie chciałbym aby później ktoś mnie posądzał, Ŝe płytek było 
więcej. 
Przewodnicząca Rady Sokół Sabina  
– poniewaŜ zwrócili się do mnie mieszkańcy chciałam zgłosić wniosek aby wystąpić do PZD 
   o obniŜenie pomocza drogi na Zmyślonej i na „Sadzawkach” oraz udroŜnienia rowów. 
- chciałam równieŜ przekazać głosy mieszkańców Zmyślona o zlikwidowanie ronda. JeŜdŜę 
   samochodem i nie jestem przekonana aby rondo likwidować. MoŜe niech się wypowiedzą 
   w tej sprawie radni. 
Radny Braliński – jest jeszcze ładna pogoda, a byłoby na stanie trochę tłucznia to mam prośbę 
aby uzupełnić ubytki w drodze na Lipie. JeŜeli dziur teraz nie zasypiemy, to będą coraz 
większe i wiosną w ogóle się nie przejedzie. 
Radny Rzepka – W roku 1999 lub 2000  dokładnie nie pamiętam, były zakupione rury na 
przepusty. Miało ich starczyć na wszystkie przepusty przez Zmyślonę, Sadzawki i co drugą 
działkę na zjazdy na pole pomiędzy Sadzawkami a Zmyśloną. Nie wiem co się z tymi rurami 
stało. Część zostało załoŜonych, ale nie wszystkie. 
Pan Cichos Jerzy Sołtys – Rury, które pozostały zostały zuŜyte na przepusty na drodze od 
cmentarza w stronę Jeziorka. 
Pani Sokół Sabina – prawdopodobnie były obmierzane drzewa, które rosną w chodniku w 
Komornikach. Drzewa te miały być usunięte. Mieszkańcy zgłaszają, Ŝe nie mogą iść 
chodnikiem. Konkretnie chodzi o drzewo rosnące pomiędzy sklepem a remizą. 
Sołtys Cichos -  w tej sprawie było pisane 5 pism do PZD. Na kaŜde pismo pan Kierownik 
Burzyński odpisuje, Ŝe drzewo zostanie usunięte. Do dnia dzisiejszego jednak tego nie 
zrobiono. 
JeŜeli chodzi o  rondo na Zmyślonej, to uwaŜam, Ŝe jest potrzebne. NaleŜałoby tylko 
prawidłowo je oznakować. 
Radny Słowik – naleŜy wysłać pismo do pana Kani w sprawie zniszczenia chodnika i wjazdu 
na drogę po torowisku. Płytka w chodniku jest załamana a droga obniŜona co najmniej pół 
metra. Po tej drodze przewaŜnie jeździ pan Kania cięŜkim sprzętem na swoje pole. 
Pan Smolnik Edward sołtys –  Czy nie moŜna byłoby  wyłoŜyć placu przed szkołą w 
Komornikach płytkami. Wszędzie w szkołach jest ładnie, a u nas nic się nie zmieniło. Dzieci 
wychodząc  ze schodów trafiają prosto w błoto. 
Przewodnicząca Rady  Sokół Sabina – popieram pana sołtysa. Faktycznie dzieci chodzą po 
błocie. Poza tym jest tam betonowy wysoki chodnik,  z którego schodząc łatwo moŜna skręcić 
nogę. Na załoŜenie płytek potrzebne są środki. UwaŜam, Ŝe na zebraniu wiejskim naleŜałoby 
tą sprawę podnieść. 
Radny Szaniec  
- pani Przewodnicząca wspomniała o zlikwidowaniu ronda na Zmyślonie. UwaŜam podobnie 
  jak sołtys Cichos, Ŝe rondo jest w tym miejscu potrzebne, schodzą się tam 3 drogi. 
- mam prośbę aby zwrócić się z pismem do Starostwa Powiatowego w Oleśnie o 
   wyczyszczenie rowów przy drodze od OŜarowa w stronę Wierzbia. 
Radny Dudek  
- wielokrotnie była zgłaszana sprawa zastoiska wody na skrzyŜowaniu dróg w Krzyworzece 
   przy krzyŜu. Sprawę naleŜy ponowić i zgłosić do  Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu. 
-  mam prośbę aby przewidzieć partycypację Urzędu Gminy w kosztach inwestycyjnych  
   prowadzonych na cmentarzu w Krzyworzece. 
Pani Ciura ElŜbieta sołtys – chciałam zgłosić interpelację w sprawie wystąpienia do PZD o 
wyczyszczenie rowów i przepustów przy drodze powiatowej  przez wieś Mątewki. 
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Radny Juszczak -   naleŜy wystąpić do PZD o obcięcie gałęzi  zwisających z drzew przy 
drodze od Zmyślonej do OŜarowa, a najbardziej uszkodzone drzewa wyciąć. 
Radny Podyma -  chciałbym zgłosić sprawę oświetlenia ulicznego przy drodze pomiędzy 
Krzyworzeką pod Turów a Krajkowem 
Radny Majtyka –  ja równieŜ chciałem zgłosić sprawę oświetlenia. Od 4 lat zgłaszam 
załoŜenie lamp na Sikorniku i Głębokim Ruczaju w OŜarowie. 
Radny Dudek -  Chciałem  szanownym radnym przybliŜyć jakie są koszty  załoŜenia 
oświetlenia ulicznego. Rozmawiałem z Wójtem z CzarnoŜył, który doprowadzał linię 
energetyczną napowietrzną do oczyszczalni ścieków na swoim terenie. Koszty  połoŜenia  1 
km linii energetycznej łącznie z opracowaniem dokumentacji i naniesieniami, z wszystkimi 
uzgodnieniami  wynoszą ok.700 tys.zł.  
Radny Majtyka -  Mam propozycję aby w tym roku zorganizować spotkanie wigilijne dla 
radnych w OŜarowie w remizie OSP w niedzielę 17 grudnia br  Wystąpiłby zespół ludowy z 
OŜarowa  a  orkiestra  zagrałaby kolędy. 
Przewodnicząca Rady – proszę radnych o wypowiedzenie się odnośnie propozycji radnego 
Majtyki. 
Radna Grześlak – wzorem lat ubiegłych wskazane byłoby coś takiego zorganizować. 
 
 

P u n k t  12 
 

Zamkni ęcie obrad sesji  
 

Przewodnicząca Rady pani Sabina Sokół stwierdziła wyczerpanie się porządku obrad, 
podziękowała wszystkim za udział i następnie zamknęła obrady II sesji  Rady Gminy 
Mokrsko. 
 
 
Na dzisiejszej sesji zostały podjęte następujące uchwały stanowiące integralną część 
protokółu: 
 
Lp. Nr uchwały W sprawie: 

 
1. II/3/06 

 
Ustalenia składów osobowych stałych komisji Rady Gminy 

2. II/4/06 Wyboru przewodniczących, zastępców przewodniczących i 
sekretarzy komisji Rady Gminy 

3. II/5/06 
 

Ustalenia wysokości miesięcznego wynagrodzenia Wójta 

4. II/6/06 
 

Zmian w budŜecie Gminy na 2006 rok 

5. II/7/06 Procedury uchwalania budŜetu Gminy Mokrsko oraz 
rodzaju i szczegółowości materiałów informacyjnych 
towarzyszących projektowi budŜetu 
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Na powyŜszym protokół zakończono i podpisano. 
 
 
Protokółowała:      Przewodnicząca Rady Gminy 
 
Ewa Jędrzejak                  Sabina Sokół 
 
 
Protokół niniejszy obejmuje: 
1.streszczenie przebiegu obrad sesji od strony 1 do16 
2.Podjęte uchwały od strony  17 do 33 
3.Załączniki jak niŜej: 
 
Lp. Treść załącznika Ilość stron 
1.  Wystąpienie Wójta Gminy p.Tomasza Kackiego 2 
2. Projekt uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji 

Rady Gminy 
4 

3. Projekt uchwały w sprawie wyboru przewodniczących, zastępców 
przewodniczących i sekretarzy komisji 

1 

4. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia miesięcznego 
Wójta 

1 

5. Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy na 2006 rok 6 
6. Projekt uchwały w sprawie procedury uchwalania budŜetu Gminy 

Mokrsko oraz rodzaju i szczegółowości materiałów 
informacyjnych towarzyszących projektowi budŜetu 

4 
 

7. Materiały wyjaśniające zasady opodatkowania podatkiem rolnym i 
leśnym, oraz ustalania stawek podatków i opłat lokalnych 

11 

 


